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Dlužník na nájemném, který se poníženě dožadoval schůzky se starostou, nebyl vyslyšen

 

Rekonstrukce
kanalizace

Obyvatelé ulice Palackého se ještě 
letos dočkají opravy kanalizace. Po 
mnoha stížnostech občanů a žádostí 
MěÚ v Jirkově dojde k opravám po-
trubí svodu dešťové vody, který je ve 
správě SČVaK. Kanalizace je v havarij-
ním stavu již několik let a zejména při 
letošních přívalových deštích se plně 
projevila její nefunkčnost. 

„Podle sdělení akciové Severočeské 
vodárenské společnosti, která je inves-
torem celé akce, probíhá v současné 
době vyhodnocení výběrového řízení 
na dodavatele stavby,“ potvrdil přípra-
vu akce vedoucí odboru MMaÚI Ing. 
Milan Reiner.

Vlastní stavba kanalizace bude za-
hájena do konce měsíce října a měla 
by být dokončena do závěru letošního 
roku.

Na vlastní kůži už někteří dlužníci ná-
jemného v Jirkově poznali zablokovaný 
účet, zabavené věci a vystěhování. 

Hrozba takové situace dokonce 
některé neplatiče přiměla k nedůstoj-
nému chování. „Jeden z nájemníků 
čtyřpokojového bytu v Krušnohorské 
ulici vyžadoval schůzku se starostou 
s prosíkem, aby mu byla odpuštěna 
alespoň částka penále,“ řekl k tomu 
Ivo Zábranský, jednatel správce ma-
jetku města IZ-Real. „Ta činí zhruba 
tři sta tisíc korun, samotný dluh je tři-
krát nižší. Zajímavé je, že chtěl odpus-
tit penále, ale k úhradě podstatě nižší 
dlužné částky se vůbec nevyjadřoval.“ 
Jak Zábranský dodal, schůzky se proto 
domáhal neplatič marně.

První neplatiči se setkali tváří v tvář s exekutorem
Město dlužníkům na nájemném 

vyšlo letos opět vstříc amnestií, kdy 
mohli do vyhlášeného termínu dluh 
uhradit s tím, že jim bude napočítané 
penále odpuštěno.

Vstřícného kroku města nevyužil 
například jiný výtečník, který již léta 
městský byt užívá zadarmo. „V bytě 
už dlouho bydlet nebude. Problémem 
je, že se před námi schovává, prostě 
na zazvonění neotvírá,“ popisuje další 
případ Zábranský. „Sami sousedé se 
nabídli, že nám jeho pohyb v domě 
oznámí. Pak nebudeme čekat a za 
asistence městské policie ho vystě-
hujeme.“

Od května už město podalo návrh 
na 26 exekučních kroků. S radikálním 

postupem města se již několik nájem-
níků setkalo. Někteří ze strachu před 
exekucí rychle byt vrátili a našli si 
jiný.

„Tím se nezbavili povinnosti dluh 
za předchozí bydlení uhradit,“ dodal 
Ivo Zábranský.

Pohledávky města za nájemné se 
pohybují kolem 22 milionů korun, 
soudy sice na podněty města ke stí-
hání dlužníků reagují, avšak nikoliv 
rychle.

Problém při soudním vystěhování 
nastává v případě, kdy je město ze 
zákona povinno zajistit náhradní 
bydlení. Ubytovny v ulici Boženy 
Němcové a v Novém Březenci nejsou 
nafukovací.

Přes některé kritické připomínky 
účastníků mimořádného jednání 
zastupitelstva ve středu 5. října, na 
němž se projednávala průmyslová 
zóna Jirkov-střed, je místostarosta 
Ing. Jiří Leitner přesvědčen, že vět-
šina zastupitelů předložené podklady 
uznala jako dostačující.

„Lze přiznat jen jednu chybu,“ řekl 
k tomu místostarosta. „V plánech 
nebyla zakreslena připojovací cesta 
podle normy a požadavku ředitelství 
silnic a dálnic.“

Zastupitelé města uložili radě 
jednat s vlastníky pozemků a záro-
veň vyjasnit jejich budoucí vztahy 
k zamýšlené zóně. „Rada má záro-

veň za úkol vypracovat studii prů-
myslové zóny,“ dodal Jiří Leitner.

Místostarosta krátce shrnul le-
tité problémy při snaze vybudovat 
v Jirkově průmyslovou zónu: „Měs-
tu od počátku chyběly pozemky. 
Vzpomínám, že při hlasování 
o koupi pozemku na jedné lokalitě 
rozhodl v neprospěch jeden jediný 
hlas. V případě prostoru stávající 
pily sehrála roli neúměrná částka 
za koupi pozemků a za bourání 
nevhodných objektů. Navrhovaný 
areál Běta nepřitáhl jediného inves-
tora, neboť je mimo trasu hlavních 
dopravních tahů. To jsou všeobecně 
známé výsledky řádných jednání, 

která prošla schvalovacím řízením 
při zasedáních zastupitelstva.“

Rada města si nedávno nechala 
provést průzkum, jaký mají Jirkova-
né zájem o práci v zónách, které leží 
v Chomutově a v Klášterci nad Ohří. 
„Výsledek byl žalostný, počet lidí, 
kteří dojíždějí do zón, se dá spočítat 
na prstech jedné ruky. Pravdou je, 
že ne všechny firmy v zónách na 
náš průzkum reagovaly. Nelze před-
pokládat, že se radikálně změní stav 
nezaměstnanosti v Jirkově, bude-li 
průmyslová zóna působit i u nás,“ 
dodal poněkud skepticky místosta-
rosta. „Zahodit její zbudování za 
hlavu by však bylo zcestné.“

Průmyslová zóna je podmíněna jednáním s vlastníky pozemků

Herec Jiří Hromada v roli Václava Jana 
Křtitele Tomáška při vystoupení tria Mu-
sica Festiva di Praga na zámku Červený 
hrádek. O koncertu píšeme na straně 3.

V červenci město podalo v rámci 
operačního programu SROP – prio-
rita Rozvoj cestovního ruchu – žádost 
o dotaci na realizaci projektu „Městské 
historické sklepy Jirkov“ o celkových 
investičních nákladech 5,2 milionů 
korun. 

„Ačkoliv byl náš zajímavý projekt 
hodnocen jako velmi dobře zpraco-
vaný, nebyl vybrán pro svoji finanční 
náročnost,“ řekl k výsledku výběrové-
ho řízení Ing. Reiner, vedoucí odboru 
majetku města a útvaru investic. „Po-
chopitelně budeme usilovat o získání 
podpory z jiných dotačních titulů.“ 

Ve vyhlášeném čtvrtém kole výz-
vu programu Rozvoje cestovního ru-
chu vyslyšelo v regionu Severozápad 
21 subjektů. Jak Milan Reiner do-
dal, 9 milionů, které z počátečních 
117 milionů korun na podané projekty 
v programu zbyly, bylo rozděleno pou-
ze mezi tři žadatele.

Projekt by měl v budoucnu zajistit 
otevření podzemí jako stálou turistic-
kou atrakci. Město chodby letos zpří-
stupnilo pouze na krátký čas.

Nepřiznaná dotace
historickým sklepům

Skvostné fotografie
v majetku města

Osmnáct snímků zámku Červený 
hrádek obohatí majetek Jirkova. Od 
fotografa Zdeňka Pejchala, který svá 
díla vystavoval na zámku, je město 
odkoupilo za 9 000 korun. Tématický 
celek fotografií zobrazuje zámek ve 
čtyřech ročních obdobích. Snímky 
mají velikost 40 x 60 centimetrů. 

„Mohou si je i nadále prohlížet 
návštěvníci zámku, nebo fotografie 
použijeme při jiných příležitostech 
a v jiných výstavních nebo reprezentač-
ních prostorech,“ řekl k nově nabytým 
uměleckým dílům místostarosta Ing. 
Jiří Leitner.

V jedné z nejfrekventovanějších 
ulic v Jirkově právě dochází k radi-
kální úpravě zeleně. V jižní části Er-
věnické ulice, v úseku od křižovatky 
s ulicí Karla Čapka ke křižovatce s uli-
cí Osvobození, byly po obou stranách 
vykáceny keře a stromy (ilustrační 
snímek ze zahájení prací), na nichž 
se během let podepsal zub času, proře-
závky ve prospěch trolejového vedení, 
ale i útoky vandalů a vlivy chemické 

Ervěnická ulice ožije novou výsadbou zeleně
údržby komunikací. „Pochopitelně byl 
nejprve vypracován návrh, podle ně-
hož Podnik služeb Jirkov s.r.o. terén-
ní  úpravy a parkové práce provádí,“ 
říkají odpovědní pracovníci odboru 
majetku města.

Po levé straně ulice směrem k Nor-
mě původní výsadbu nahradí keře 
zlatice, ale především kulovité formy 
akátů, čímž dojde ke sjednocení vý-
sadby stromů s částí ulice směrem ke 
Dvořákově ulici. Protější strana bude 
osázena tamaryškovými keři a weigeli-
emi. Živé ploty se zruší zcela a místo 
nich budou vysázeny nové.

„Spokojeni s vhodnou výsadbou by 
měli být i místní obyvatelé, kteří již 
několikrát upozorňovali na zastínění 
bytů přerostlými a přestárlými stro-
my,“ zní další argument pro nutné 
obnovy zeleně. 

Celkový plán navíc počítá se zalo-
žením nového travnatého porostu na 
upraveném terénu. Osetí trávou se 
ovšem provede až na jaře.

V místech, kde je zeleň přerušena 
přístupovými cestami k jednotlivým 
domům, pracovníci PSJ zcela vymění 
obruby a dlažbu.

Třetí místo vybojovala mládež VK Ervěnice na Mezinárodním volejbalovém turnaji 
ve Vídni ve dnech 10. a 11. září. Během dvou dní Ervěničtí změřili síly s vrstevní-
ky z předních volejbalových klubů z Polska, Slovenska a pořádajícího Rakouska. 
Podle trenérů rivalové jirkovské hráče nijak nepřevyšovali, nejsilnějšími byli nako-
nec Poláci. Sestava VK Ervěnice – hráči: Kokeš Ondřej, Vomasta Otakar, Pajma 
Tomáš, Steinbach Petr, Jelínek Jan, Smrčina Lukáš, Kaiser Daniel, Jiřík Pavel, 
Pek Miroslav; trenér: Radoslav Malarik. Účast VK Ervěnice na turnaji ve Vídni 
podpořila rada města Jirkova, pomoc poskytlo Informační centrum.
Ervěnická mládež se úspěšně představila na turnaji extraligové soutěže, který se 
uprostřed října konal na domácí půdě, v tělocvičně ZŠ v Krušnohorské ulici. Více 
na straně 4.

Přestárlé stromy nahradí osvědčené kulovité formy akátů



V případě nouze, potřeby
nebo pokud se stanete svědky

trestné činnosti,

volejte linku 156,
Městskou policii v Jirkově.

Linka je zdarma.

Návštěvníci Odboru školství, kultury a tělovýchovy MěÚ v Jirkově a knihovny 
v areálu Horník již vědí, že od 20. září nelze na ochoz areálu Horník vstupovat 
ze směru od restaurace a schodiště. Přístup je možný pouze mřížovou bránou od 
parkoviště na křižovatce ulic Vinařická a Studentská. 
Omezit vstup do uvedené oblasti bylo potřebné, protože vzrostl vandalismus mlá-
deže. Během víkendu (17. - 18. 9.) nezletilci dokončili likvidaci vstupních dveří, 
na které usilovně pracovali již několik dní, a probourali se do objektu bývalé 
samoobsluhy. 
Projevy vandalismu nemohly trvat krátce a potichu, přesto na ně neupozornil 
nikdo z řádných občanů, kteří poblíž žijí. 

Klient versus úřad
po Novém roce 
Patrně málokdo z občanů zazname-
nal v pokračující „legislativní smršti“, 
kterou naše Poslanecká sněmovna 
předvádí, přijetí nového zákona upra-
vujícího správní řízení, které se řady 
z nás dotkne. Od roku 1967, kdy 
byla přijata předchozí úprava správ-
ního řízení, dochází k 1. lednu 2006 
k poměrně radikálním změnám v po-
stavení správního orgánu (úřadu, který 
řízení vede) a účastníka řízení (osoby, 
o jejichž právech a povinnostech úřad 
rozhoduje). Prostor seznámit veřejnost 
se všemi novými instituty nového správ-
ního řádu je malý, věnujme se alespoň 
jeho základním zásadám.
Nový správní řád především chápe 
veřejnou správu jako službu veřejnosti. 
V praxi to znamená, že v případech, 
kdy úřad podle zákona konat musí 
(např. rozhoduje o žádostech), je 
povinen tak činit ochotně a vstřícně, 
musí však respektovat tzv. „zdravý 
rozum“, nešikanovat žadatele zbyteč-
nými požadavky, respektovat „dobrou 
víru“ a nezneužívat svého postavení. 
Nový správní řád tak na každý úřad 
a zejména jeho úředníky, na jejich 
odbornou a morální úroveň, klade 
podstatně vyšší nároky. 
Pro občany a právnické osoby - účast-
níky řízení - budou velmi důležité 
i další zásady nového správního řádu. 
Zásada nestranného postupu úřadu 
stanovuje, že úřad při svém rozhodová-
ní musí dbát, aby vydané rozhodnutí 
bylo v souladu s veřejným zájmem 
a odpovídalo okolnostem v řízení posu-
zovaného případu. Zásada legitimního 
očekávání ze zákona požaduje, aby 
při rozhodování skutkově shodných 
nebo podobných případů nevznikaly 
neodůvodněné rozdíly. Úřad tak např. 
při stejném rozsahu porušení právní 
povinnosti musí těm, kdo povinnost po-
rušili, uložit stejnou sankci bez ohledu 
na právní formu a postavení osoby.
Zásada ochrany dobré víry ukládá úřa-
du povinnost šetřit práva takto: „Jestliže 
po zahájení přezkumného řízení správní 
orgán dojde k závěru, že ačkoli rozhod-
nutí bylo vydáno v rozporu s právním 
předpisem, byla by újma, která by jeho 
zrušením nebo změnou vznikla někte-
rému účastníkovi, který nabyl práva 
z rozhodnutí v dobré víře, ve zjevném 
nepoměru k újmě, která vznikla jiné-
mu účastníkovi nebo veřejnému zájmu, 
řízení zastaví.“ (Obecná ustanovení 
o správních řízeních Hlava IX: Pře-
zkumné řízení, § 94, odst. 4) Tudíž ke 
zrušení takového rozhodnutí dojde jen 
tehdy, pokud např. veřejný zájem bude 
mít větší váhu než práva, která nabyl 
účastník v dobré víře. Úřad je pak své 
rozhodnutí povinen řádně odůvodnit.
Nový správní řád klade podstatně větší 
nároky i na samotné účastníky řízení. 
Kdo poskytne úřadu potřebnou součin-
nost, bude se odpovědně na jednání 
připravovat a bude mít zájem na po-
zitivní vyřešení své věci, bude úřadem 
v provedeném řízení „obsloužen“ rychle 
a kvalitně. Kdo však potřebnou sou-
činnost nebude vyvíjet a bude naopak 
chtít řízení zdržovat různými obstrukč-
ními úkony, dostane se do vážných 
střetů s celou řadou paragrafů nového 
správního řádu. Pokud si kdokoli bude 
například schovávat argumenty až do 
odvolacího řízení, přestože je mohl 
uplatnit bez problémů v řízení v tzv. 
prvním stupni, narazí, neboť zákon 
stanoví, že se k takovým argumentům 
v odvolání nebude přihlížet.
Větší přísnost vůči účastníkům stanoví 
zákon i v otázce doručování písemností. 
Příslušná ustanovení zákona podstatně 
ulehčují postavení úřadu vůči osobám, 
které zásilky nepřebírají.
Zda aplikace nového správního řádu 
v praxi jednotlivých úřadů bude mít 
na činnost veřejné správy pozitivní vliv 
či naopak, posoudí „nadřízené úřady“, 
ale zejména i osoby, které budou 
v jednotlivých řízeních vystupovat jako 
jeho účastníci. Nová právní úprava 
správního řízení by měla být dalším 
krokem ke zkvalitnění výkonu veřejné 
správy jako služby občanům a ostat-
ním subjektům.
 JUDr. Miroslav Duchoň, 
 právník města Jirkova

Oznámení občanům Jirkova
Všechny osoby trvale bydlící v Jirkově a v obcích v jeho správě jsou 
povinni se zaregistrovat na zákaznickém centru v sídle Podniku slu-
žeb Jirkov s.r.o. a nebo on-line na webu PSJ od 1 . října do 10. prosince 
ve dnech PO - ČT od 10.00 do 17.00 hodin.
Upozornění se týká osob, které se zatím nezaregistrovaly k platbě po-
platku za likvidaci odpadu, dále nájemců bytů MUS UNISERVIS spol. s.r.o. 
a Z-REAL. S účinností od 1 . 1 . 2006 již nebudou správci všech bytových 
jednotek vybírat poplatek za likvidaci odpadu. Výběrem poplatku za 
likvidaci odpadu je pověřen Podnik služeb Jirkov s.r.o. Všechna uvede-
ná oznámení jsou ošetřena Obecně závaznou vyhláškou města Jirkova 
o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů.
Sebou je nutné donést platný doklad totožnosti (OP, cest.pas), inkasní 
číslo (ústřižek od posledního inkasa), hotovost při případné okamžité 
platbě.

V případě, že se občan k platbě nezaregistruje:
1) Od 31 . ledna 2006 bude evidován jako neplatič za svoz komunálního 

odpadu.
2) Registr neplatičů bude předán finančnímu odboru městského úřadu 

Jirkov.
3) V případě neuhrazení poplatků za svoz komunálního odpadu bude 

postupováno dle platné legislativy.

Projekt Internet všem, který je 
uskutečňován za finanční pomoci 
strukturálních fondů EU – Společné-
ho regionálního operačního programu 
(SROP), právě probíhá ve vybraných 
objektech města.

Jeho cílem je rozšířit připojení urče-
ných veřejných zařízení k internetové 
síti a doplnit jejich dosavadní počíta-
čové vybavení.

„V současné době jsou ukončeny in-
stalační práce téměř ve všech školách 
včetně základní umělecké,“ řekl před 
uzávěrkou Jirkovských novin správce 
počítačové sítě Petr Šlapák. „Zbývající 

objekty budou vybaveny do konce října 
letošního roku.“

Projekt Internet všem se týká 
základních škol v ul. Budovatelů, 
v ul. Studentské, v ul. Nerudově, v ul. 
Krušnohorské, v zařízení mateřských 
škol v ulici Nerudově a K. Marxe, Zá-
kladní školy praktické v Mostecké ulici 
a základní umělecké školy.

„Po školách přijdou na řadu Infor-
mační centrum města Jirkova, měst-
ská knihovna a Dům dětí a mládeže 
Paraplíčko, jejichž rozšíření připojení 
k internetové síti je rovněž součástí 
projektu,“ doplnil výčet Petr Šlapák.

SROP podpořil internetové připojení škol

Přes výhrady státního podniku Povodí 
Ohře v Chomutově radní města nevzdá-
vají snahu o zabezpečení toku přivaděče, 
proto přišli s novým nápadem, který se 
opírá o návrh bezpečnostní komise.

„Naší představou je instalace česel 
a záchytných řetězů v korytě pro pří-
pad, že by do vody převaděče opět ně-
kdo spadl,“ vysvětlil Ing. Jiří Leitner.  
„Nešťastník by tak měl větší šanci se 
sám bez pomoci v proudu vody zachy-
tit a popřípadě sám vylézt.“

K hledání způsobu, jak zabezpečit 
koryto převaděče, přiměla radní tra-
gická událost v letošním březnu, kdy 
v ledovém proudu vody zahynul nezle-
tilý chlapec. Nedávný návrh, aby kolem 
toku bylo ve vybraných částech zábradlí 
a zbytek koryta byl zakryt, narazil na 
provozní potřeby správce toku. Podle 
posledních informací se však ani nový 
návrh řešení Povodí Ohře nelíbí (a to 
jak z ekonomických důvodů, tak z hle-
diska technického). Údržba česel, které 
by zachytávaly nepořádek, jež do vody 
lidé naházejí nebo nažene vítr, není ni-

Nový nápad na zvýšení bezpečnosti kolem koryta byl opět neúspěšný

Česla a záchytné řetězy v převaděči?
jak levná. Nerovnoměrný průtok vody 
v korytě zase neumožňuje stanovit výš-
ku, ve které by záchytné řetězy měly 
viset, nemusely by tak plnit svůj účel.

Stanovisko Povodí Ohře se proto 
nemění. Bezpečnost kolem koryta, 
které protéká sídlišti, by měla zajistit 
mimořádná osvěta mezi lidmi.

Seniornet

v městské knihovně
Městská rada pro velký zájem 
a úspěch podruhé schválila po-
řádání Seniornetu (Internet pro 
seniory zdarma), který opět na-
bízí studovna městské knihovny 
v areálu Horník.
S platností od 1. září 2005 až do 
odvolání Seniornet bude probíhat 
každé úterý v době od 12.00 do 
14.00 hodin. 
Podrobnější informace získáte na 
tel. 474 654 007.

Vzdělávací středisko
dokončí do zimy

Stavební úpravy a rekonstrukce části 
zámku Červeného hrádku – v prvním 
patře severního a západního traktu, 
v němž bude od příštího roku působit 
vzdělávací a společenské středisko, se 
chylí ke konci.

„Veškeré práce podle zadání ukončíme 
v termínu,“ potvrdil jednatel jirkovské sta-
vební firmy FISAD s.r.o. Jiří Sadílek.

Do konce listopadu by měly být 
hotovy stavební úpravy částí určených 
k ubytování a prostory, které budou slou-
žit ke školení a vzdělávání, včetně učebny 
s internetem. V prosinci také proběhne 
slavnostní předání dokončených akcí za 
účasti zahraničního partnera a zástupců 
Centra pro regionální rozvoj, které zajiš-
ťuje kontrolu projektu.

Vybudování Vzdělávacího a spole-
čenského střediska na zámku Červený 
hrádek  je podpořeno z projektu pro-
gramu Phare.

Novým vozem se kolegům ze spřátele-
ného německého města nemohli pochlu-
bit  dobrovolní hasiči. „Překvapení jsme 
chystali v rámci hasičské soutěže. Jenže 
vozidlo výrobce včas nedodal,“ řekl 
k tomu velitel SDH Jirkov Pavel Kolář. 
Nedávno již hasiči speciální džíp zís-
kali. Při autonehodě, kterou nezavinili, 
o vozidlo záhy přišli.

Němečtí partneři jirkovských dobrovol-
níků se v sobotu 8. října zúčastnili dvou 
vyhlášených soutěží. Spolu s Němci a or-
ganizátory přijali výzvu sbory i z jiných 
koutů oblasti. V klasickém klání o Pohár 
starosty města Jirkova skončil SDH Jirkov 
čtvrtý, v kategorii veteránů starších 35 let, 
v soutěži o Pohár Jaroslava Stuchlého, 
obsadil stříbrnou příčku.

Hasiči stále bez džípu

Potěšeni rozhodnutím současné vlá-
dy mohou být ti, kteří pobírají příspě-
vek při péči o osobu blízkou nebo jinou 
osobu. Díky změně zákona o sociálním 
zabezpečení se od 1. října v této oblasti 
zvýšily příspěvky u dosavadních 3 776 
na 5 310 korun v případě občana, 
který pečuje o jednu osobu, a z 6 490 
na 9 086 korun ve prospěch občana 
pečujícího o 2 a více osob.

„Navíc se zvedla výše příjmu, která 
limitovala vyplácení příspěvku,“ potvr-
dila Soňa Adamová, pracovnice odbo-
ru SVaZ. Doposud mohl mít občan pe-
čující o jinou osobu příjem maximálně 
3 540 korun, od října si může vydělat 
5 900 korun. „Neznamená to však, že 
se občan může věnovat výdělečné čin-
nosti, aniž by nezajistil celodenní péči 
osobě, na kterou příspěvek pobírá,“ 
upozorňuje Adamová.

Zákon pozměnil i klauzuli o výpočtu 
životního minima. Do příjmu bude za-
počítána pouze polovina příspěvku při 
péči o osobu blízkou nebo jinou oso-
bu a dosavadní započítání vdovského 
nebo vdoveckého důchodu do příjmu 
je zrušeno úplně.

Žadatel navíc může souběžně ná-
rokovat uvedený příspěvek zároveň 
s rodičovským příspěvkem ze státní so-
ciální podpory, pokud v rodině vedle 
dítěte, splňujícího podmínky zdravot-
ního postižení pro přiznání příspěvku, 
vyrůstá další dítě ve věku do čtyř let. 
To samé platí, pokud v domácnosti 
vedle dítěte ve věku do čtyř let občan 
pečuje o osobu, jejíž zdravotní stav 
přiznání příspěvku odůvodňuje (osoba 
převážně nebo úplně bezmocná nebo 
starší 80 let a částečně bezmocná). 

Podrobné informace o účinnosti zá-
kona č. 218/2005 Sb. jsou pracovnice 
OSVaZ občanům připraveny podávat. 
„Již přiznaný příspěvek se občanům 
zvyšuje automaticky, očekáváme však 
dotazy zejména těch, kteří dosud 
na příspěvky BLOS nárok neměli 
z důvodů pobírání rodičovského nebo 
vdovského a vdoveckého příspěvku,“ 
podotkla Soňa Adamová. 

Zlepšily se podmínky vyplácení příspěvků BLOS 

• Podle příslušného paragrafu 
trestního řádu strážníci MěP omezili 
na svobodě ženu a jejího společníka, 
kteří v odpoledních hodinách okradli 
jistého muže o peněženku. Ten jejich 
čin včas odhalil. Přivolaná hlídka Poli-
cie ČR OO Jirkov záležitost šetří jako 
trestný čin krádeže.

• Důvěřivosti vietnamského ob-
chodníka zneužil host herny. Provo-
zovatel podniku na pár okamžiků 
opustil hernu, ve které pětatřicetiletý 
muž již druhý den střídal spánek 
s pokusy vyzrát nad herními auto-
maty. Když se majitel herny vrátil, 
gambler byl již pryč a spolu s ním 
zmizelo několik kartonů cigaret 
a větší množství drobných mincí 
v hodnotě asi deseti tisíc korun. Še-
tření pro podezření z trestného činu 
a pátrání po neznámém muži převzala 
Policie ČR.

• Neznámý pachatel využil slabého 
nočního osvětlení v Mostecké ulici, 
kde odcizil čtyři kusy železných kry-
tů kanálových vpustí. O několik dní 
později opět pod rouškou tmavé noci 
zmizelo z areálu Sadů a školek Jirkov 
šest kusů zbrusu nových hliníkových 
zavlažovacích trubek. Obě krádeže 
šetří Policie ČR.

• Nedůvěřiví občané se obrátili 
na městskou policii, že je parta ne-
zletilců prosí o finanční příspěvek 
na sbírku pro adoptovaného čer-
nošského chlapce. Ředitel městské 
policie osobně oslovil ředitele školy, 
která údajně sbírku organizovala, zda 
o aktivitě dětí ví. Ten akci potvrdil, 
městská policie občany vzápětí uklid-
nila, že pokud dětem nějaké peníze 
dali, přispěli tak na dobrou věc.

• Krátce před setměním zastavila 
hlídka strážníků na pěší zóně v Tyr-
šově ulici osobní vozidlo zahraniční 
výrobní značky. Vzápětí se strážníci 
nestačili divit. Vozidlo nemělo povole-
ní vjezdu na pěší zónu, za volantem se-
děl mladík ve věku, ve kterém nemohl 
ještě vlastnit řidičský průkaz, zbytek 
osádky tvořili stejně staří nebo ještě 
mladší holobrádci a, jak vyplynulo ze 
srovnání se záznamy evidence vozidel, 
státní poznávací značka patřila zcela 
jinému automobilu. Osádka vozidla 
zřejmě neměla radost, když si případ 
na místě převzala Policie ČR.

• Nejprve obavy a pak překvapení 
krátce před svítáním připravila oby-
vateli bytu v panelovém domě žena, 
která se dobývala do jeho bytu. Při-
volaní strážníci zjistili, že paní, které 
ne a ne klíč zapadnout do zámku, si 
jen spletla vchod do domu.

• Policie ČR vyburcovala strážníky 
k pohotovosti, když došlo k nahlášení 
přepadení České spořitelny v Kostelní 
ulici. Policisté na místě zjistili, že do 
spořitelny vešel muž, který bankovní 
úřednici předložil tašku s lístkem, 
na kterém písemně oznamoval, že 
v tašce je bomba a že požaduje fi-
nanční hotovost. Přes dramatickou 
situaci se ženě za přepážkou po-
dařilo muže znejistět odpovědí, že 
peníze nemá. Pachatel více nenaléhal 
a spořitelnu urychleně opustil. Případ 
šetří Policie ČR, k objasnění snad 
přispěje i záznam z bezpečnostního 
kamerového systému, který je vyhod-
nocován. Všichni strážníci obdrželi 
popis pachatele. 

Pracovnice OSVaZ i nadále nebudou tolerovat zanedbávání péče


